

**DOF Storstrøms bestyrelse: Planlagte og gennemførte aktiviteter i 2017 (ca. marts 2017 til februar 2018)**

Revideret BK 20171011

Aktiviteter markeret med blå forventes behandlet på næste bestyrelsesmøde.

| Aktivitet   | I årsplan | Ansvarlige  | Udførende ud over de ansvarlige | Start      | Gennemført | Status  |
|---|-----------|-------------|---------------------------------|------------|------------|---|
| <b>Ledelse</b>  |           |             |                                 |            |            |   |
| Fællesmøde for aktive i DOFSST  | Ja        | ?           |                                 |            |            | Er under overvejelse  |
| Besøg i Fuglenes Hus  | Ja        | BK          | ?                               |            |            | Blev udskudt i efteråret 2016 på grund af byggerod. Bør tages op igen nu i efteråret 2017.  |
| Årsberetninger (Forårs-rep + generalforsamling)   | Ja        | MT          | ?                               |            |            |   |
| Generalforsamling planlægning og gennemførelse  | Ja        | MT          | ?                               | dec        |            | Talte i august om, at det næste kan være på Avnø og evt. med ugleforedrag.  |
| Kommende møder: Fastlæg t.o.m. februar  | Nej       | BK          |                                 |            | 05-04-2017 | Afklaret 5/4. Se nederst i denne oversigt.  |
| <b>Økonomi</b>  |           |             |                                 |            |            |   |
| Løbende registrering, refundering m.m.  | Ja        | BL          |                                 | jan        | dec        | Løbende året igennem  |
| Halvårsstatus til bestyrelsen   | Ja        | BL          |                                 |            | 16-08-2017 | Til første møde efter sommeren  |
| Udarbejdsdelse af regnskab og budget med godkendelser   | Ja        | BL          | MT                              | jan        |            | Bente gennemgik status. Se referat.   |
| <b>Medlemsservice: Ture og møder</b>  |           |             |                                 |            |            |   |
| Indsamle og indsende arrangementer Fugle&Natur. Deadlines 2017: 12/3 for 18/4-29/8, 23/7 for 30/8-31/10, 24/9 for 1/11- 10/2-18. Ny kontakt: anders.odd@dof.dk. | Ja        | BK          |                                 |            | 20-09-2017 | BK er har indsendt arrangementer ca. 20/9.  |
| <b>Medlemsservice: Storture</b>   |           |             |                                 |            |            |   |
| Planlægning af kommende ture  | Ja        | UB, LWC, BL |                                 |            |            | Bustur til Zingst i Nordtyskland blev gennemført 7/10 i regnvejrs med 34 deltagere.   |
| <b>Medlemsservice: Kurser</b>   |           |             |                                 |            |            |   |
| Mågekursus med KMO  | Ja        | BL          | HG                              | jan        |            | Aftale indgået med KMO om afholdelse i Klintholm Havn 3-5/11. HG har undersøgt mulige kursus- og overnatningsteder. Bestyrelsen godkendte 17/5 hans valg af Motel Stege med forudbestillingsdepositum på 2100 kr. Primo oktober har 13 meldt sig til. Der skal være 12. |
| Planlægning af kommende kurser  | Ja        | BL          | HG                              |            |            |   |
| <b>Medlemsservice: Opfølgning</b>   |           |             |                                 |            |            |   |
| I januar og august udsende velkomstpakke til nye.   | Ja        | BK          | BL                              | Forår 2017 | 16-08-2017 | Indhold i pakke blev godkendt. BK udfører.  |
| Afholde velkomstarrangement for nye   | Ja        | ?           |                                 |            |            | Invitation udsendt til arrangement 1. oktober. Blev aflyst, da kun 1 tilmeldte sig.<br>Vi prøver igen til næste forår. Hvis mindst 10 tilmeldte afholdes det.   |

Årsaktivitetsplan 2017

|   |     |             |    |            |            |   |
|---|-----|-------------|----|------------|------------|---|
| <b>Medlemsservice: Medlemshvervning</b>   |     |             |    |            |            |   |
| Planlægge og gennemføre flere PR-aktiviteter  | Ja  | ?           |    |            |            |   |
| Lave velkomsts/om DOFSST folder   | Ja  | BK          | ?  | Forår 2017 | 16-08-2017 | BK's udkast er godkendt.  |
| Afholdelse af kampagner og anvendelse af trailer med udstyr   | Nej | MT          |    |            |            | Pr. 5/4 er der ikke en gruppe, som ønsker at genstarte kampagneaktiviteter. MT m.fl. afgør fremtid fra nuværende kampagneudstyr inklusiv trailer.   |
| <b>Kommunikation: Hjemmeside, Facebook</b>  |     |             |    |            |            |   |
| Bringe ny information og opdatere   | Ja  | BK          | ?  | jan        | dec        | Løbende året igennem  |
| <b>Kommunikation: Presse</b>  |     |             |    |            |            |   |
| Lave og formidle historier til pressen  | Ja  | HD          |    |            |            |   |
| <b>Naturpolitik</b>   |     |             |    |            |            |   |
| Indsamle status aktuelle sager inden hvert bestyrelsesmøde og udsende status til bestyrelsen 1 uge før mødet. | Ja  | CS?         |    |            |            | Blev ikke behandlet på mødet 5/4, og bør tages op senere.   |
| Afholde møde med kommunerepræsentanter og deltagere i brugerråd m.m. en gang årligt                           | Ja  | ?           |    |            |            |   |
| Foreslå naturpolitiske temaer til behandling på bestyrelsesmøderne.   | Ja  | BN, HD, HG? |    |            |            | Blev ikke behandlet på mødet 5/4, og bør tages op senere.   |
| DOF Storstrøms deltagelse i arbejde med Vandråd og kommende Naturråd  | Nej | BN, BK      |    | 15-09-2017 |            | Spørgsmålet blev diskuteret på bestyrelsesmødet 9/10. Medlemmerne af vandråd stilles frit mht. om de vil fortsætte. Vi ønsker både at være repræsenteret i Naturråd for Lolland-Falster og for Sydsjælland. |
| <b>Projekter: Ledningsdræbte svaner</b>   |     |             |    |            |            |   |
| Registrering af svanekollisioner ved Dybsø  | Ja  | BK          | HD |            |            | Tælling 11/2-31/3 (eller ingen svaner). Afslutte 10/3 for denne vinter.   |
| Analyse og rapportering af resultater   | Ja  | BK          |    |            |            | Notater til Energinet og SoMe. Rapport sent til Energinet og udgivet på hjemmeside.   |
| Dialog med Energinet.dk   | Ja  | HD          | BK |            |            | Opsætning af markeringer påbegyndtes 26. april. Pr. 1/10 sidder er kun omkring 10 på ledningerne. HD oplyste 9/10, at Energinet forventer at have opsat alle inden vinterens svanesæson.                    |
| Dialog med pressen  | Ja  | HD          |    |            |            | HD vil sørge for pressedækning, hvis markeringerne ikke bliver sat op inden svanedæsonen 2017-18.   |
| <b>Projekter: Stor Skallesluger</b>   |     |             |    |            |            |   |
| Få publiceret årets yngleresultater   | Ja  | ?           |    | okt        |            | Bring artikler på hjemmeside, Facebook og gerne i lokale medier.  |
| Afholde årsmøde for gruppen og gæster   | Ja  | MT          |    | sep        |            | Afhold i november ?   |
| <b>Projekter: Stærekasser på golfbaner - Sydsjællands Golfklub</b>  |     |             |    |            |            |   |
| Indgå aftaler mellem golfklub og DOFST  | Nej | CS          | CS | mar        | apr        |   |
| Få opsat sponsorerede kasser  | Nej | CS          | CS | apr        | apr        | Primo maj var 46 kasser opsat   |

Årsaktivitetsplan 2017

|  |     |               |                            |                     |        |   |
|--|-----|---------------|----------------------------|---------------------|--------|---|
| Skaffe op til 130 kasser og vedligeholde kasser, samarbejde og omtale. | Nej | CS            | CS                         | apr                 |        | Projektet skal omtales yderligere for at skaffe de resterende 84 kasser.  |
| <b>Projekter: Gener for fugle ved droneflyvning</b>                    |     |               |                            |                     |        |   |
| Specifikt for Møns Klint   | Nej | HD            | BK                         |                     |        | Vi vil arbejde for bedre skiltning af droneforbud og indsats mod overtrædelser af flyveforbud.  |
| Generelt   | Nej | BK            |                            |                     |        | BK har udarbejde et notat.  |
| Møde med Naturstyrelsen og Trafikstyrelsen                             | Nej | BK            |                            |                     |        | Det vides fra DN Vordingborg, at DN's hovedkontor har aftalt møde med Naturstyrelsen og Trafikstyrelsen først i oktober om stramning af reglerne. Det sker ud fra BK's notat og senere informationer.   |
| <b>Projekter: Kontrakt med Guldborgsund Kommune</b>                    |     |               |                            |                     |        | 4. år ud af 5 år  |
| Optællinger  | Ja  | MT            | HL, BS, PS, BR, SV, FO, EC | april               |        |   |
| Formidlingsaktiviteter   | Ja  | MT            | HL, BS, GJ                 | feb                 |        |   |
| Udarbejdelse af rapport  | ja  | MT            |                            | 1. nov.<br>Deadline |        |   |
| <b>Projekter (DOF centralt): Atlas III</b>                             |     |               |                            |                     |        |   |
| Ingen bestyrelsesaktiviteter aftalt                                    |     |               |                            |                     |        |   |
| <b>Gedser Fuglestation</b>   |     |               |                            |                     |        |   |
| Kontrakt med Naturstyrelsen. Forny kontrakt.                           | Ja  | MT            | BK                         |                     |        | Ely Andersen, Naturstyrelsen, har inviteret MT, BK og Hans Lind til møde 6/11. GFU har fremsendt udkast til revideret kontrakt til Naturstyrelsen. Vi kunne godt tænke os forkøbsret til fuglestationen. Desuden, at det bliver et krav, at huset skal anvendes som fuglestation. |
| Planlægge og gennemføre formidlingsaktiviteter                         | Ja  | GFU           |                            | nov16               |        |   |
| Bemanding af trækfugletælling Gedser Odde efterår                      | Ja  | BK            |                            | jun                 | August | Er på plads.  |
| Bemanding af ringmærkning efterår                                      | Ja  | Hans Lind     |                            | jun                 | Juli   | Er på plads.  |
| Styregruppemøde  | Nej | Hans Lind, MT |                            |                     |        | Næste afholdes 3. december.   |
| <b>Mulige senere aktiviteter</b>                                       |     |               |                            |                     |        |   |
|  |     |               |                            |                     |        |   |
|  |     |               |                            |                     |        |   |
| <b>Mulige senere temaer på bestyrelsesmøder</b>                        |     |               |                            |                     |        |   |
| Det naturpolitiske arbejde - organisering og rapportering              | Nej |               |                            |                     |        | BN laver stor indsats. CS går med i dette. Behov i lokalafdeling om, hvad vi vil gå ind i, hvordan vi vil hjælpe kommunekontakter, hvordan hensigtsmæssig rapportering til og fra bestyrelsen gennemføres.  |
|  |     |               |                            |                     |        |   |
|  |     |               |                            |                     |        |   |
|  |     |               |                            |                     |        |   |
|  |     |               |                            |                     |        |   |

**Planlagte datoer for bestyrelsesmøder efter 1. marts 2017**

Afholdt minimøde  
 Afholdt  
 Afholdt  
 Afholdt  
 Afholdt  
 Afholdt  
 Aftalt  
 Aftalt

| Dato        |  |  | Sted             | Særligt indhold               |
|-------------|--|--|------------------|-------------------------------|
| 4. februar  |  |  |                  | Konstiturering af bestyrelsen |
| 1. marts    |  |  |                  |                               |
| 5. april    |  |  |                  |                               |
| 17. maj     |  |  | Avnø Naturcenter |                               |
| 16. august  |  |  | Hos CS           | Midtvejsstatus for regnskab   |
| 9. oktober  |  |  | Avnø Naturcenter |                               |
| 6. december |  |  | Avnø Naturcenter |                               |
| 24. januar  |  |  |                  |                               |